Total No. of Questions: 05



     
       Total No. of Page: 3
B.A. Semester-I  
       Examination: December-2018
Paper Name: Translation: Arabic-English-Arabic
Maximum Time: 3 Hours 
Paper Code: AAR-1515 
     Maximum Marks: 50

	Roll No.  
	
	
	
	
	
	
	


Instructions: Attempt all the questions.



الملاحظة: جميع الأسئلة إجبارية
· Maximum marks assigned to each question are indicated.
وضعت العلامات أمام  كل سؤال
1. أجب عن أي ستة أسئلة.

 
(3*6=18)
Answer any six of the following.
a. ترجم إلى الإنجليزية:
   الكتاب جديد، القلم رخيص، العصفور جميل، الاسد نائم، البنت جالسة، المدرسة موجودة، الكراسة جديدة، الطاولة متينة، اللبؤة نائمة، الدجاجة جميلة، الاولاد جالسون، المدرسون موجودون، الكتب جديدة، الأقلام جديدة.
b. ترجم إلى العربية:
  The school has many rooms. The rooms are small. The school has a library. The library is small. There are books in the library. The school has a playground. The playground is big. 
c. ترجم إلى الإنجليزية:
   تلك طاولة، أولئك مؤظفون، أؤلئك مدرسات، تلك كراسي ، تلك كلاب، تلك كلبات، هذا القلم جديد، هذا الرجل مهندس، هذه البنت طالبة، هذه الاقلام جديدة، هؤلاء الرجال مهندسون. هؤلاء البنات طالبات.
d. ترجم إلى العربية:
  He is Mr. Shamlal. He is an engineer.  His name is Mr. Adil. His pen is new. Her name is Mrs. Lalima. She is a teacher.  What is her name? Is she your wife? She is Miss Sunaina.
e. ترجم إلى الإنجليزية:
  كان قسم الطواري مزدحما بالناس- جلسنا على دكة خشبية فى إنتظار نوبتنا- شرح والدي حالته للدكتور- فحص الدكتور صدر والدى بالسماعة و سأله بعض الأسئلة- قال الدكتور: أنت مصاب بالبرد الشديد لأنك بقيت فى المطر لوقت طويل.
f.  ترجم إلى العربية:
  The boy wrote. The boy did not write. The girl sat. The girls did not sit. The child slept. The child did not sleep. The crow flew. The man laughed. The servant opened the room.
g. ترجم إلى الإنجليزية:
   نعم، هو يذهب إلى الجامعة كل يوم، هل نهاد أيضا تذهب إلى الجامعة كل يوم؟ نعم، نهاد أيضا تذهب إلى الجامعة كل يوم، هل أنتم طلاب، فى هذه الجامعة؟ نعم، نحن طلاب فى هذه الجامعة، ومن أنتن؟ نحن طالبات في هذه الجامعة.
h. ترجم إلى العربية:
  My friend Shahid came to me yesterday evening. I was very happy to see him. I received him with all cheerfulness and seated him in the drawing room. Shahid asked me: Will you be busy during the next week?
2. ترجم إلى الإنجليزية:







(8)
   هو ولد، هو رجل، هم أولاد، هى طباخة، هى طالبة، هن طباخات، هن طالبات، أنت طالب، أنت بقال، أنتم طلاب، أنتم بقالون، أنت عاملة، أنتن عاملات، أنا مدرس، أنا مدرسة، نحن طلاب، نحن طالبات. هو سائق، هم سائقون، هى بنت، هى طالبة، هن بنات، أين أنت ذاهب، أنا ذاهب إلى الجامعة، ما هذا، ماذا فى يدك؟ لا، نحن قادمون من المكتبة. من أنتَ؟ أنا خادمة. من أنتنّ؟ نحن طالبات. هذا كتابي. هذا قلم في يدي. الدجاجات جميلة، الولد فى الغرفة، الطالبة فى الغرفة، العصفور فى القفص، اللبؤة فى الغابة، الطلاب فى الغرفة، العصافير فى القفص.القلم رخيص، الطاولة جديد
ة.

أو-OR

   كتاب الولد على الطاولة، كتابه جديد، كتابه مفتوح، هو أستاذ، فى يده ولاعة، ولَّاعته غالية، هذه كراسة البنت، كراستها على الطاولة، كتبهم على الطاولة، كراساتهن فى الحقائب، أين حقيبتك؟ هل حقائبكم فى الغرفة؟ قلمك فى يدك، هل أقلامكن فى الحقائب؟، سيارتي أمام المكتب، صديقنا قادم. هذا كتابه، ما هذا فى يدك؟ هذه مجلّتي في يدي. ما ذلك؟ ذلك قلم. ماذلك فى جيبك؟ ذلك منديل في جيبي. من فى غرفته؟ في غرفته صديقه. ماذا فى يدها؟ في يدها مجلّتُها. هل أخوه غائب؟ لا، أخوه حاضر. الأستاذ موجودٌ في الفصل- الأستاذ واقفٌ- الأستاذ واقف أمام السبورة- الكتاب في يد الأستاذ- الكتاب مفتوح.
3.  ترجم إلى العربية:







(8)
  This is a man. This is a pen. This is an elephant. This is a girl. This is a car. This is a cat. These are men. These are women. These are pens. These are elephants. These are motorcars. These are cats. That is a woman. That is a bicycle. That is a cat. Those are men. Those are women. Those are pens. Those are motorcars. Those are elephants. Those are cats. What is this? What is that? Is he a boy? Are these boys? Is he not a boy? Is he a teacher or a worker? This is a watch and that is a church. This is a temple and that is a mosque.

أو-OR

  He is Sameer. He has a family. His family is small. She is Rani. She is his wife. He is Nafe. He is his son. She is sameera. She is his daughter. Their house is big & beautiful. Who are you? I am Shyam. I am their cook. Who is she? She is Romila. She is their maidservant. Where is your house? My house is in Lucknow. He is a teacher. He is a teacher in a school. She is a teacher. She is a teacher in a school. They are students. Are you also in the school? No, I am in the post office.
4. ترجم إلى الإنجليزية:







(8)
هذا نبيل، هو طالب فى الجامعة، ذهب نبيل إلى الجامعة أمس، هؤلاء عادل وشنكر و جوزف، ذهب عادل وشنكر و جوزف إلى الجامعة لحضور الدروس، بعد حضور الدرس الأول خرج عادل و شنكر و جوزف من الفصل و ذهبوا إلى المطعم لشرب الشاي، هذه هند، هى طالبة فى الجامعة، ذهبت هند إلى الجامعة أمس، هؤلاء زينب وماريا و آشا، ذهبت زينب و ماريا و آشا إلى الجامعة لحضور الدروس، بعد حضور الدرس الاول خرجت زينب وماريا و آشا من الفصل و ذهبن إلى المكتبة، من أنت؟ أنا حامد، أنا طالب فى هذه الجامعة، هل ذهبت إلى الجامعة أمس؟ نعم، ذهبت إلى الجامعة أمس، ومن أنت؟ أنا راني، أنا طالبة أيضا فى هذه الجامعة.

أو-OR
   ذات يوم فى الصباح ذهبت إلى المطار، كان صديق لى قادما من أمريكا، عندما وصلت المطار  رأيت كثيرين من الناس. كان اصدقائي حميد و جوزيف و كيشان موجودين هناك من قبل. هم كانوا واقفين امام الواجهة الزجاجية، فسألتهم: أين آشا و جميلة و ايلن؟ فاجاب حميد: كن موجودات هنا قبل قليل، ذهبن الآن إلى المطعم. سألت جوزيف: أين كنت أمس؟ قال جوزيف: كنت موجودا فى المدرسة. جاءت آشا و سألتها: أين كنت يا آشا؟ فقالت: كنت جالسة فى المطعم مع جميلة و أيلن. كانت الطائرة متاخرة. فذهبنا جميعا إلى المطعم، أكلنا قليلا و شربنا الشاي، بعد ساعة عدنا إلى قاعة الانتظار.
5. ترجم إلى العربية:







(8)
  The class was full. All the students were present in the class. They were sitting and reading their lesson. The teacher also was present. He was standing infront of the black board. He was writing difficult words on the black board. Shamim, why were you not present yesterday? Sir, I was sick. Hassan, Shanker & Joseph, You were also absent. Yes sir, we were also sick. Miss Kanta, you were also absent. Yes sir, I was busy at home. My mother was sick. Shiela, Leela & Zainab, were you present yesterday?

أو-OR
  Did you all (women) write your lessons? Yes, we came to your house yesterday. Yes, I sat on the chair. Mr. Rashid went to the market. He went on foot. He went to the butchers's shop. He bought some meat and returned to his hostel. Yesterday evening I visited my friend in his house. I sat with him in his drawing room. We drank tea. After that we left his house and went to the market. I bought books, notebooks and paper. I also bought apples, grapes, bananas and oranges. When I came back home, my wife saw my friend with me.

